



## Referat af bestyrelsesmøde

Den 20. December kl. 18.00 i klubhuset

Deltagere: Gert Meyer Madsen, Flemming Hansen, Bente Clausen, Lars Agergaard, Brian Molsing, Bjarne Voigt Hansen og Bjarne Tolstrup

### 1. Underskrift af pro-aftale 2018

Aftalen underskrevet.

### 2. Opfølgning på seneste bestyrelsesmøde

Punkterne gennemgås af ansvarlige ifølge revideret to do list som bestyrelsen kan se på [www.onedrive.com](http://www.onedrive.com)

#### Referat:

Gennemgået - og ansvarlige udpeget.

### 3. Formandens orientering og punkter til drøftelse

- a. Orientering om klubbens deltagelse i video for Skovridergaarden – se [link](#)
  - Forventes lagt på deres hjemmeside
- b. Høring om udvidelse af svinebesætning Højfjældevej 5
  - Ingen bemærkninger
- c. Afvisning af udvidet markedsføringsbidrag sammen med Business-LF.
  - Alle klubber på KLF har afvist
- d. Hvem deltager i heldags turismekonference arrangeret af Business-LF 24. januar 2018.
  - Vi deltager ikke
- e. Væltede træer i alle – ansvar.
  - Klosteret ønsker ikke at styne yderligere. Peter Kamper forespørges om dækningen i tilfælde af skade for medlemmerne.
- f. LF-mesterskab 2018 afholdes 7. oktober 2018 i Marielyst. 2019 i Halsted Kloster Golfklub.
  - Til efterretning.
- g. Matchkalenderkoordineringsmøde 14-1-2018. Indkaldelse
  - Indkaldes via nyhedsbrev - planerne fra klubber i klubben præsenterer deres ønsker.
- h. Formand turneringsudvalg og nyt bestyrelsesmedlem
  - Bestyrelsen indstiller Lars Rasmussen.
- i. Tovholder for begyndere - Vivi og Mogens Opstrup tilbyder at stå for dette.
  - Godkendt.
- j. Nedsættelse af handicapudvalg. Torben E Hansen har bolden



- Godkendt – Torben indkalder handicapudvalg. Piet er regelambassadør og indgår i udvalget.
- k. Nye bag mærker. Vi er ved at løbe tør for de nuværende
  - Klistermærker indkøbes til Vestlolland Golfklub batch som basis.
- l. Parkeringspæle på parkeringspladsen. De nuværende er rådne.
  - Der indkaldes forslag hos medlemmerne.
- m. indkøb af nye bolde
  - Brian tjekker ved Pro Thomas Greisgaard på priser – Bjarne spørger Advodan som har været interesseret i logobolde.
- n. "Golf og Go`nat" samarbejdet. Adgang til Golfbox for hoteller og voucher m.m i forhold til Business-LF samarbejdet.
  - Vi deltager fortsat – det koster kr. 7.000. Vi skal fremadrettet have lave en aftale som er afhængig af greenfeesalg i klubberne i forhold til markedsføringsomkostninger.
  - Aftalen er indgået generelt. Hotellernes sekretariat adviseres om at der er mulighed for at bestille tid i klubbens sekretariat
- o. Buggy garage projektet. Hvem gør hvad.
  - Flemming Biel adviserer bagejere.
- p. Nyt koncept for afvikling af klubmesterskab i 2018. Integreret i en klubmatch?
  - Vi tilpasser os det der afvikles i LF-mesterskab. Klubmesterskabet afvikles med første runde via agro-match med efterfølgende søndagsmatch for anden runde klubmesterskab.
- q. Bertelpokalen for 2017. Udpegning af kandidat
  - Udpeget

#### 4. Generalforsamling 2018

- a. Afgående bestyrelsesmedlemmer – interesserede kandidater opfordres til at melde sig, og bestyrelsen drøfter mulige emner.
- b. Nøglepersoner til registrering, dirigent og referat.
- c. Endelig dagsorden, masterplan, beretning, regnskab og budget dagsordensættes og godkendes på bestyrelsesmøde i januar 2018.

#### Referat:

Ad a) Bestyrelsen indstiller Lars Rasmussen som afløser for Flemming Hansen for alle. Bjarne Voigt Hansen, Gert Meyer og Lars Agergaard er på valg og genopstiller.

Ad) Flemming Biel står for registrering, dirigent Korfitsen, referat Torben E. Hansen,

Ad c) Godkendt

#### 5. Regelrevision

- Der sker betydelige ændringer og vi skal have organiseret arbejdet i klubben gennem regelambassadører. DGU indbyder til regelopdateringsseminarer i 2018 – se [link](#) . Piet Beke er tilmeldt, men der er behov for at vi har flere deltagere i mødet 21.04.2018 i Virket.
- Klubben skal Undersøg, hvor i golfklubben der findes regelmateriale, som skal ændres/udskiftes og få bremset/annulleret eventuelle fremtidige bestillinger af materialer (scorekort, bøger og lignende), som rækker ind i 2019, og som ikke bør trykkes/anskaffes, før de nye regler ligger fast.

#### **Referat:**

Piet Beke er regelambassadør og deltager i DGU-møde sammen med Torben E. Hansen som er ansvarlig for nedsættelse af handicapudvalg, hvori også Piet Beke deltager.

#### **6. Revision af masterplan**

Gennemgang af aktuel masterplan – se [link](#), hvor bestyrelsen forholder sig til konkret fremsat forslag fra

#### **Rene Thauer:**

##### **Forslag 1:**

Hul 2. Søen i højre side ved green, graves 2/3 ind foran green. Fra bagkanten af Søen og op green må være mellem 10 og 15 meter. Fairway i venstre side klippes ned, så der stadig er mulighed for at " gå uden om ".

Herrernes teested flyttes til damernes og damernes flyttes over åen.

##### **Forslag 2:**

Hul 13. Da hullet er utroligt langt og alle har svært at nå det, vil jeg foreslå, at det ganske enkelt ændres til et par 6 hul.

Vi har i al den tid jeg har været medlem talt om hvad vi kunne gøre ved hul 13, men at rykke teestederne frem, får den uheldige situation, at alle med et slag til højre, vil kunne lande på teestedet på hul 15 og man kan ikke se om der står spillere der.

##### **Forslag 3:**

Etablering af " øve fairwaybunker " for enden af drivingrange, til højre for hul 1.

#### **Brian Molsing:**

Der bør ændres er at der under hul 17 henvises til bemærkninger under hul 1, men tænker at der skal stå 11, og under hul 9 er der ikke skrevet noget om out of bounds hvis bolden krydser kanalen.



## Referat

Input taget til efterretning og forslagene er indskrevet som mulige ændringer – øvrige medlemmer opfordres til at fremsende forslag til ændringer som kan fremlægges til generalforsamlingen.

### 7. Status på banen

Baneudvalgsformanden giver status for banens vedligehold og bemanning. Der gives ligeledes status for maskinparken, herunder de seneste køb og salg af maskiner.

På mødet orienteres endvidere om vandproblemer i efteråret, herunder henvendelser til vandafledningslaug og Kjeld Morel som specialist på området.

## Referat

- Vi har anskaffet to "nye" maskiner – en 7 leddet fairwaysklipper og en 5 leddet fairwaysklipper. Vi har solgt de to gamle fairwayklippere.
- Vi har traktor der ombygges og anvendes til boldindsamler.
- Skiltene på drivingrange sandblæses og males i klubbens farver.
- Toiletter på banen – der fremlægges priser til næste møde.
- Der er stadig meget vand på banen, men godt træk i kanalen.
- Der ændres i mandskabsrummet - så der er plads til alle. Vaskefaciliteter i klubhuset anvendes.
- Bjarne Tolstrup kontakter greenkeeperen for Storstrømmen for at få et samlet regelsæt for arbejdsvilkår for greenkeeper og frivillige.
- Formanden orienterede om at der ikke er mulighed for at rejse en vandløbssag uden at det medfører omkostninger for golfklubben af et betydeligt millionbeløb.

### 8. Budget og likviditet – Kassereren

Kassereren orienterer om budgetopfølgning, om aktuel likviditet og antallet af medlemmer. Der orienteres ligeledes fra positivt møde med Klosteret vedrørende fremtidig nedsættelse af ejendomsskat.

Statistik for antal greenfee i 2017:

- |                    |    |
|--------------------|----|
| • Liselund         | 7  |
| • Skovridergaarden | 12 |
| • Hotel Falster    | 4  |
| • Maribo Søpark    | 71 |



- Bandholm Hotel 118
- GF via Golfhæftet 60

#### **Referat:**

Der er 400 medlemmer – 358 fuldt aktive. Regnskabet vil blive aflagt i overensstemmelse med det planlagte budget som regnskabsdet ser ud lige nu.

Likviditeten er fortsat forsvarlig.

Ejendomsskatten reduceres nu på grund af vores intensive klager fra 33 promille til 7 promille – klubben sparer kr. 70.000 på dette. Det medfører at vi kan afvikle vores gæld 2 år og 3 måneder tidligere, og vi sparer dermed kr. 118.000 i renter på de 10 år. Årsagen er at der sker sammatrikulering og en større del af grunden er fredskov med lavere beskatning.

Det svenske Golf-Joy-Travel har gæld i klubben og voucheres afvises fremadrettet.

#### **9. Matchudvalget**

Matchudvalgsformanden orienterer, herunder forholdes til ønske fra SOS-børnebyerne om match i 2018. Der er i januar indkaldt til koordineringsmøde med klubber i klubben, så vi kan få den endelige matchkalender på plads, og styr på reservationer i 2018.

#### **Referat:**

SOS-børnebyerne bydes ind hvis der er plads i matchkalenderen og der er positiv opbakning. Afklares ved matchplanlægningen, hvorefter der gives et klart svar efter den 14. januar 2018.

Flemming Hansen gennemfører en lektion for matchudvalget i marts og deltager som instruktør ved afviklingen af den første match.

#### **10. Sponsorudvalget**

Sponsorudvalgsformanden orienterer

#### **Referat:**

Performancebaseret sponsoraftale med Storstrømmens Forsikring godkendt.

#### **11. Orientering og eventuelt**

Der er mulighed for Erly Bird billetter til Made In Denmark indtil 5. januar 2017 – partout kr. 385 – se [link](#).

Næste møde: 29. Januar 2018 kl. 17.00 hos Bente Clausen